
Skolebestyrelsesmøde nr. 6   

Torsdag den d. 23. januar  

Kl. 18.00 – 20.00  

Personalerummet på Søndermarksskolen 

Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: Nicklas Ackey, Louise Walbom, Anne Bøgh, Stine Andersen, Rikke 
Blangshøj og Anja Frimand. 

Medarbejderrepræsentanter: Anette Sorth-Olsen og Line Hammer Thorsen  

Elevrepræsentanter: Elevrådet ønsker ikke repræsentation i skolebestyrelsen 
  
Ledelsesrepræsentanter: Line Aviaja Jørgensen, Marie Anker og Lars Kromann Myhre 
 
Afbud: Anne, Louise. 

Dagsorden Tidsplan Referat 

1.   Godkendelse: Dagsorden 18:00-18:05 Godkendt. 

Afbuddet fra Louise skyldes at 

hun har valgt at trække sig fra 

skolebestyrelsen. 

2.  Nyt fra elevrådet 

Lars orienterer fra elevrådet 

18:05-18:10 Elevrådet har designet idrætstøj 

til stævner, som vises på 

fællessamling i næste uge. 

3.  Ind- og udmeldelser 

Der gives en status på ind- og udmeldelser 

siden sidste møde 

18:10-18:15 8 indmeldelser, 6 udmeldelser. 

4.  Skolesammenlægningen 

Status på skolesammenlægningen 
efter at der siden sidste møde bl.a.   

• Har været afholdt dialogmøde  

• Kommet informationsbrev fra 
fungerende skolechef 

• Kommet informationsbrev fra 
skolelederne 

• Været opmærksomhed på 
beslutningen om 
sammenlægning i medierne  

18:15-18:40 Der er sket en del siden jul.  

Trine Dorow har midlertidigt 

overtaget rolles´n som skolechef 

efter Jesper Petri er blevet 

sygemeldt, og hun har gået i 

dialog med 

skolebestyrelsesformændene, 

lyttet sig ind på området og 

afklaret spørgsmål ift. processen.  

Det er besluttet at mødes en 



• BSU har behandlet navnet til 
den sammenlagte skole. Iben 
Busch stillede ændringsforslag 
om justering af navnet til 
'Folkeskolerne i Rønne. BSU 
indstillede navnet fra 
skolebestyrelserne – Skolerne i 
Rønne.   
 

gang om måneden, 

administration, ledelse og 

skolebestyrelsesformænd, ca. d. 

10. i hver måned fremover. 

Der er nu mere klarhed over 

kommende skridt i processen. 

Skolebestyrelsesformændene har 

skrevet brev til Trine Dorow ift. at 

få opklaret hvordan 

medarbejderne er blevet 

involveret i 

sammenlægningsprocessen.  

Der kommer et møde for 

medarbejderne på begge skoler i 

feb.  

Der er ønske om, at der 

kommunikeres ud omkring, 

hvordan der arbejdes pædagogisk 

og didaktisk på at sikre en blød 

overgang. 

Informationsbrev fra 

skolelederne er sendt ud. Lars og 

Andreas står til rådighed for at 

besvare evt. spørgsmål omkring 

principper for sammenlægning af 

årgange og elevflyt. Der kommer 

invitation til forældremøde på de 

årgange, der skal sammenlægges. 

Der har været mediebevågenhed 

omkring skolernes økonomi.    

Iben Busch har rettet 

henvendelse til Nicklas ift. navnet 

på den nye skole i Rønne. Åvang 

har afvist at tage stilling til 

navnet. BSU har indstillet KB til at 

godkende det navn, som de to 

skolebestyrelser oprindeligt har 



foreslået. Skolebestyrelsen 

fastholder, som Åvang, det 

oprindelige navneforslag. 

5.  Bevægelse 

I den politiske aftale om folkeskolens 

kvalitetsprogram fremgår det at 

forligskredsen er enig om at afskaffe det 

centrale krav om, at eleverne skal have 

motion og bevægelse i gennemsnitligt 45 

minutter om dagen, men også at 

bevægelse i løbet af skoledagen fortsat er 

vigtig.  

Skolebestyrelsen drøfter muligheder for 

lokale beslutninger. 

18.40-19.05 Skolebestyrelsen ser en 

sammenhæng mellem 

bevægelse, leg og læring på 

Søndermarksskolen, som ikke må 

gå tabt i overgangen til ny skole.  

Et bevægelsesprincip der ikke kun 

handler om sport, men med 

fordel kan skrives frem som en 

grundlæggende værdi for en 

lærende kultur, trivsel og sunde 

relationer. 

6.  Høringer 

Der er høringsperiode på 

• Ferieplan for ferieåret 2026/2027 

• Ændring af tildelingsmodel på 

folkeskoleområdet 

Skolebestyrelsen drøfter høringssvar på 

ovenstående  

19.05-19.35 Foreslået ferieplan tages til 

efterretning. 

Input Ift. høringssvar til ændring 

af tildelingsmodel foreslås:  

- At trække på tidligere erfaringer 

fra skolesammenlægning. 

- Et øget Koordineringsbehov ved 

sammenlægning pædagogisk og 

ledelsesmæssigt. 

- Et behov for fagligt lederskab og 

understøttelse af læreres og 

pædagogers arbejde med 

overgangen, som tidsmæssigt 

bliver mere krævende end ellers. 

Mere mødeaktivitet. 

- Udskyde den varslede 

besparelse nogle år.  

7.  Det sker på skolen 

Orientering fra 

19:35-19:45 Der var åbent hus i dag for 

kommende 0. klassebørn. 

0 årg. har lige haft 100 dages fest. 



medarbejderrepræsentanterne En fantastisk dag med udstillinger 

og diplomer, en god dag med stor 

forældreopbakning.  

1. årg. har arbejdet med rim og 

remser. 

2. årg. har startet op på et 

tværfagligt emne i Nordisk 

Mytologi. 

3. og 8. årgang historier, der skal 

læses højt for hinanden. 

8. årg. til DM i skolehåndold. 

9. årg. har haft projektopgave 

med et overordnet emne: Frihed. 

Ellers er der forberedelse til 

eksamen, besøg af UU-vejleder.  

8.  Meddelelser/orientering (B) 

Formand 

Ledelse  

Medarbejdere 

19:45-20:00 

 

Fra medarbejdere: 

Skolebestyrelsen gøres 

opmærksom på en 

medarbejderbekymring ift. en 

politisk beslutning om, at alle 

skole Ipads skal afleveres inden 

sommerferien (børn og voksnes). 

Fra august 2025 får hver af øens 

folkeskoler derfor kun ét 

klassesæt til deling pr. skole fra 

0.-5. kl. Et fælles brev fra nogle af 

skolens medarbejdere deles ud til 

skolebestyrelsen. Heri forelægges 

eksempler på, hvordan både 

forberedelse af undervisning og 

undervisningsaktiviteter bliver 

meget anderledes.  

Personalet ønsker stadig at kunne 

beholde en iPad hver og have et 

klassesæt til hver årgang. 



9.  Punkter til kommende møder Besparelsen på Ipads 

Princip vedr. bevægelse.  

10.  Eventuelt  

11.  Godkendelse af referat, der godkendes 

løbende i mødet. 

Ved mødets afslutning underskrives 

underskriftsblad. 

 

12.  Lukket punkt  

 


